
Stipe Bubalo i Toni Barbarić, hrabri mladi ljudi zaljubljenici u 

svoj kraj i maslinu, nadaju se da će im se trud nekad isplatiti 

Hardomilje, 1.10.2024., Ljubuški 

Toni Barbarić i Stipe Bubalo su korisnici projektne pomoći u ovoj godini kroz business plan firme 

„Bojka“ iz Ljubuškog, zasadili su svaki po 1 dunum površine sadnicama masline na parceli od 1 

ha, zajedno sa još 8 drugih proizvođača. 

 

Toni Barbarić i Stipe Bubalo kraj svog zasada masline. Foto: PCU/F. Belko 

Teren na kojem su podigli zasad je siromašnog i plitkog tla, tipičan za kraško područje gdje 

plodne zemlje ima malo, tako da zajednički trud sa drugima pri podizanju voćnjaka sigurno ima 

smisla. 
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Parcela sa ovogodišnjim zasadom masline. Foto: PCU/F.Belko 

U paketu koji su dobili osiguran je sadni materijal, sistem za navodnjavanje i potrebne kemikalije 

za uzgoj. Zasad je podignut u proljeće ove godine, biljke su se ukorijenile, ali će im trebati dosta 

vremena da postignu bujnost i visinu stabala koja rastu u neposrednom susjedstvu, posađenih 

prije nekoliko godina. 
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Stabla masline iz ovogodišnje sadnje. Foto:PCU/F. Belko 
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Maslina na susjednoj parceli, posađena prije nekoliko godina. Foto: PCU/F. Beko 

Toni i Stipe su poduzeli korak koji se može smatrati hrabrim, jer je uzgoj masline dugogodišnja 

investicija izložena stalnim pritiscima i neizvjesnosti uzgoja na otvorenom i velikih klimatskih 

promjena. Da se radi o zaista hrabrom koraku, govori i činjenica da su zasad podigli na 

siromašnom tlu, gdje je potrebno puno više brige i njege da biljke opstanu i daju prinos. Nedaleko 

od njihove parcele je evidentno neuspješan zasad smilja koji se može vidjeti na fotografiji ispod. 

Na istoj se fotografiji može vidjeti i zasad masline u daljini, podignut prije više od 10 godina uz 

ogromne investicije, koji je sad u punom rodu, kao i površina pod solarnim kolektorima, koja čini 

se ima puno svjetliju budućnost od poljoprivrednog tla na kojem je podignuta. Sve navedeno nije 

ih pokolebalo, te su se odlučiti baviti se uzgojem u saradnji sa firmom „Bojka“ iz Ljubuškog. 
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Slika koja govori više od ovdje napisanih riječi. Foto: PCU/F.Belko 

Stipe i Toni imaju osim posla oko maslina i druge preokupacije, jer su obojica zaposleni, tako da 

im rad u polju dođe kao svojevrsna rekreacija. Voćnjak ima sistem za natapanje bez kojega bi 

uzgoj bio praktično nemoguć. Nadaju se da će jednom, kad biljke počnu rađati, iz svog voćnjaka 

moći proizvoditi istinski kvalitetno djevičansko maslinovo ulje. Do tad, trebaće puno uraditi. Kažu 

da im je jedna od najvećih teškoća održavanje međurednog prostora u masliniku, pa bi im 

nabavka strojeva za međurednu obradu tla jako dobro došla. 

Ističu dobru suradnju sa firmom „Bojka“ i uglavnom su zadovoljni projektnom pomoći. 

 


